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KURÝR 
Zprávy z obce 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ohlédnutí za rokem 2022 
Přestože je rok 2022 minulostí, pojďme se alespoň trochu 
poohlédnout, co se v naší obci stalo. Předcházející rok byl opět náročný 
a přinášel komplikace nejen pro nás, kteří máme na starost obecní 
záležitosti, ale také pro všechny ostatní občany. I přes mnohé 
neúspěchy se řada věcí alespoň na obecní bázi povedla. Po téměř 
dvaceti letech se podařilo naplnit vizi dostavby vodovodní sítě a 
zhmotnit nový projekt rekonstrukce mateřské školy. Oba projekty se 
povedlo finančně zabezpečit a jsou podepsány smlouvy o dílo. Jako 
významné lze také vnímat spojení křivoklátských obcí v souvislosti s 
kontroverzním záměrem zřízení národního parku v našich katastrech. I 
přes to, že se dále nedaří v této záležitosti komunikovat se státními 
úřady, v mnohém jsme si zasloužili respekt a v tuto chvíli jsou to právě 
obce, které otevírají otázky nad vhodným směřováním ochrany přírody 
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na Křivoklátsku. Je dobře, že nové zastupitelstvo vzešlé z podzimních 
komunálních voleb vzalo rozpracované projekty za své a mnohé úsilí 
směřované do rozvoje obce tak nebylo promarněno. Celkově lze rok 
2022 chápat jako rok příprav na mnohé realizace v roce 2023. 
Zhmotnily se ale také některé drobnější projekty. Vznikly nové dětské 
prvky na stadionu Josefa Zaspala, dokončilo se přestrojení veřejného 
osvětlení na led technologii a naši nejmenší se těší z interaktivní tabule 
v mateřské škole. Jako neméně důležité lze vnímat i to, že záležitosti 
sportu a kultury zůstávají nadále běžnou součástí života v obci. V tomto 
směru patří velké poděkování všem, kteří tomu svým dílem přispěli. 
 
A jaký bude rok 2023? 
Tento rok bude pro naši obec ve znamení budování nejen výše 
zmiňovaných rozpracovaných projektů. Úsilí bude směřováno také do 
vizí představených ve volebním programu našeho sdružení. Již nyní 
probíhají přípravy na realizaci obecní hospody, pošty, odpočinkových 
prvků na významných místech naší obce a výměny otopné soustavy v 
kulturním domě. 
Vzhledem k tomu, že je naším cílem obec dále zvelebovat, došlo k 
průzkumu možností, kde všude by se daly získat prostředky na další 
rozvoj obce.  
V průběhu roku 2023 bude obec usilovat o získání finančních 
prostředků na: 
- Odbahnění a revitalizaci rybníka 
- Opravu střechy obecního úřadu a mateřské školy 
- Kofinancování projektu vodovodu  
- Rekonstrukci pomníku obětem 1. a 2. světové války 
- Zrestaurování smírčího kamene 
- Zrestaurování božích muk před branou kostela 
- Revitalizaci prostranství pod kulturním domem včetně 
rekonstrukce tanečního parketu a altánu 
- Zmodernizování vybavení kuchyně a skladu mateřské školy 
- Výměnu herních prvků zahrady mateřské školy 
- Revitalizaci prostoru pod sklepením včetně vytvoření 
odpočinkového altánu 
- Umístění FTV panelů na střechu kulturního domu a obecního úřadu 
Žádosti o některé dotace jsou již podány, na vypsání dalších dotačních 
titulů ještě čekáme. Pravidelně budeme přinášet aktuální zprávy 
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ohledně dění v naší obci v souvislosti s žádanými dotacemi a 
plánovanými investičními akcemi. 
Nadále bude podporováno sportovní a kulturní vyžití a úsilí všech, kteří 
pracují na společné věci, neboť to pokládáme za důležité pro další 
rozvoj pospolitosti obce. To, že mají občané stále zájem se na těchto 
aktivitách podílet, značí, že jim osud naší obce není lhostejný. 

Lukáš Kocman, Petra Vosyková 
 

 
 

Volba prezidenta – výsledky  
Dne 13.-14. ledna 2023 proběhlo 1. kolo volby prezidenta ČR. Volební 
účast v naší obci byla 72,4 %. Voliči obce Běleč zvolili kandidáty 
v tomto pořadí: 

Pořadí   počet hlasů procentuální vyjádření 
 1. Petr Pavel 76 41,3 % 
 2. Andrej Babiš 60 32,6 % 
 3. Danuše Nerudová 23 12,5 %  
 4. Pavel Fischer 14 7,6 % 
 5. Marek Hilšer 10 5,4 % 
 6. Jaroslav Bašta 1 0,6 % 
 

Do 2. kola prezidentských voleb postoupili dva kandidáti s největším 
počtem hlasů. 

1. Petr Pavel 
2. Andrej Babiš 

 

Dne 27.-28. ledna 2023 proběhlo 2. kolo volby prezidenta ČR. V naší 
obci byla volební účast 73,5 %. 
Voliči zvolili kandidáty v tomto pořadí: 

Pořadí   počet hlasů procentuální vyjádření 
 1. Petr Pavel 114 62,3 % 
 2. Andrej Babiš 69 37,7 % 
 

Prezidentem České republiky byl zvolen Petr Pavel. 
Jitka Kinkalová 
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Zprávy z Obecního úřadu 
 

 
Výzva 
Vyzýváme voliče (voličku), který si při plnění své občanské povinnosti dne 28. 
1. 2023 odnesl z parapetu okna obecního úřadu kytku v květináči, aby si 
přišel i pro podmisku. Rádi mu také přenecháme. 

Jitka Kinkalová 

 
 
 
VODOVOD – aktuální zprávy 
V listopadu 2022 byla uzavřena smlouva na zajištění 
stavebního dozoru a koordinace BOZP. Následně byly veškeré 
podklady odeslány na Ministerstvo zemědělství (MZe). 
Počátkem ledna jsme byli informováni ze strany Ministerstva 
zemědělství o probíhající kontrole všech zaslaných podkladů. 
Došlo k upřesnění některých parametrů a vznesení požadavku ze strany MZe 
na úpravu ve smlouvě o dílo. Momentálně se pracuje na dodatku ke smlouvě 
o dílo, jehož schválení proběhne na veřejném zasedání obecního 
zastupitelstva. 
Následně budeme očekávat rozhodnutí o poskytnutí dotace. 
Pracuje se také na návrhu smlouvy o příspěvku občanů na zbudování 
vodovodní přípojky. 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA – aktuální zprávy 
Dne 9.1.2023 jsme obdrželi rozhodnutí o poskytnutí dotace od Ministerstva 
pro místní rozvoj (MMR). 
Ke kompletní dokumentaci v tuto chvíli chybí jen stavební povolení na 
rekonstrukci MŠ. Kroky vedoucí k vydání stavebního povolení již byly učiněny. 
Nyní čekáme na vyjádření stavebního úřadu. 
 
ODPOČINKOVÁ MÍSTA – aktuální zprávy 
V rámci této akce máme již vše potřebné vyřízeno. V tuto chvíli probíhá 
výroba prvků, realizace je plánována od 1.4.2023. 

Petra Vosyková  
 
 
Prodej knihy 
Dáváme na vědomí, že od 1.3.2023 bude na obecním úřadě v prodeji kniha 
Kladensko a Slánsko z nebe, na jejímž vydání se naše obec podílela. Díky 
tomu knihu nabízíme za zvýhodněnou cenu 389,-Kč. Počet kusů k prodeji je 
omezen. 

Petra Vosyková  
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Pojďte třídit kuchyňské oleje s námi 
 
Víte, že prakticky všechny potravinářské 
oleje a tuky používané v domácnosti lze 
recyklovat a můžou tak člověku znovu 
posloužit? Stačí je slít do obyčejné PET lahve 
a odnést do některé z označených olejových 
popelnic. Je to snadné a navíc užitečné. 
Pomáháte tak nejen předcházet ucpání 
odpadního potrubí, ale zároveň šetříte 
přírodní zdroje a podílíte se na snižování 
emisí CO2. 
 
Jak na to? 
Do olejových popelnic můžete třídit všechny kuchyňské oleje a tuky – z konzerv, 
z marinád, salátových zálivek, nakládané zeleniny či sýrů a samozřejmě ze 
smažení. Stejně tak sem patří také máslo, sádlo nebo výpek z masa. To vše může 
ještě dobře posloužit, a přitom vám neucpat odpady. 
Použité oleje a tuky stačí doma slít do jakékoli 
PET lahve, kterou jste zvyklí třídit. Plnou a dobře 
uzavřenou lahev pak odneste do označeného 
kontejneru na třídění oleje.  
Mapu kontejnerů zapojených do našeho 
projektu najdete na www.tridimolej.cz v sekci 
Mapa popelnic, kde si jednoduše vyhledáte ten 
nejbližší. 
A co se stane s vytříděným olejem dál? 
Vyčištěný a recyklovaný olej se opět stává 
hodnotnou surovinou, například pro výrobu 
biopaliv pro letadla. Díky tomu, že olej recyklujeme, snižuje se potřeba pěstovat 
olejniny pro průmyslové účely – jeden olej je zkrátka použit dvakrát. 
Zabraňujete ale také ucpání potrubí u vás doma i ve veřejné kanalizační síti. V 
neposlední řadě tímto procesem dochází k úsporám CO2. 
Děkujeme, že třídíte spolu s námi. Děkujeme, že dáváte odpadu šanci být znovu 
užitečný! 
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Zprávičky z naší školičky 
 

Krásný nový rok milí čtenáři, 
 
hlásíme s prvními letošními zprávičkami ze školky. Ale než se vrhneme do 
zážitků v novém roce, vraťme se ještě na chvilenku do roku minulého. V úterý 
20. prosince odpoledne ve školce po dlouhé době proběhla vánoční besídka 
pro rodiče. Děti se na ni pilně připravovaly, a i když nás trápila velká 
nemocnost, besídka se velmi vydařila. Děti měly připraveno pásmo básniček, 
písniček a tanečků, které se postupně od začátku září naučily a rodiče tak 
viděli, čemu všemu jsme se věnovali a jak jsou jejich děti šikovné. Panovala 
pohodová vánoční nálada, vonělo cukroví i kávička, hrály koledy a nechybělo 
ani rozdávání dárečků.  
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Ve středu 21. prosince ráno nás pak ve školce navštívil Ježíšek a nadělil 
dětem spoustu nových hraček do školky – nové panenky i s oblečky, spoustu 
stolních her, auta, garáž, koníky, hokej, švihadla a mnoho dalšího. Radost 
byla veliká a děti nadšeny.  
A už tu máme nový rok. Sešli jsme se po Vánocích hned v pondělí 2. ledna a 
vrhli se do příprav na příchod Tří králů. Děti se seznámily s tříkrálovou tradicí, 
naučily se písničku i básničku o Třech králích a vyrobily si obrázek krále, který 
se jim nejvíce líbil. 
Ve čtvrtek 5. ledna proběhlo ve školce vyšetření zraku dětí společností Prima 
Visus, o které byl ze strany rodičů velký zájem. Již v minulých letech se nám 
toto vyšetření osvědčilo a pomohlo u některých dětí odhalit oční vady, které 
pak mohly být včas řešeny. 
Další týden jsme se vrhli na zkoumání vesmíru kolem nás. Děti se seznámily 
se základními pojmy – vesmír, hvězdy, planety, Země, měsíc, slunce, 
raketoplán, astronaut, skafandr apod. Společně jsme si vyrobili raketu, 
ukázali si a vyzkoušeli převlek, který používají astronauti. Povídali jsme si 
také o tom, jaký vliv mají vesmírná tělesa na naše vnímání času – den a noc, 
měsíc, rok, roční období. Děti si přinesly do školky baterky a společně pomocí 
nich a globusu jsme si udělali pokus – proč je ve dne světlo a v noci tma. Děti 
si tak ověřily, že když slunce svítí z jedné strany na naši planetu, na druhé 
straně planety je tma.  
Třetí lednový týden se konečně umoudřilo počasí a po jarní sedmikráskami 
rozkvetlé zahradě se opět dostavila zima a sníh. A tak jsme si konečně mohli 
popsat základní rysy zimy v plné kráse – sníh, mráz, led, jaké známe zimní 
sporty a jak se v zimě oblékáme. Děti si zahrály se zimními kulíšky a 
rukavicemi moc pěknou hru, vytvořily obrázek zimní krajiny s domky, naučily 
se básničku o mrazíkovi a písničky se zimní tématikou. Venku na 
procházkách jsme pozorovali zamrzající rybník a dělali sněhové cestičky. 
Doufám, že nám zimní počasí ještě chvilku vydrží, abychom si užili také 
bobování, koulovaček a tvoření sněhuláků, či jiných sněžných výtvorů.  
Čtvrtý týden jsme se pak zajímali lidské tělo. Zopakovali si vše, z čeho se 
naše tělo skládá, povídali si o tom, co dělat, abychom byli zdraví a co dělat, 
když onemocníme. Nejoblíbenější hrou pak byla hra na lékaře. Některé 
holčičky umějí používat obinadlo téměř profesionálně – ovázaly mi „ jako 
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poraněnou“ ruku tak, že i příchozí rodiče se ptali, co se mi staloJ.  Děti si 
také vytvořily obrázek zvětšeného bacilu pod lupou – to je velmi bavilo. 
A už tu máme únor, počasí mrazivé, mlhavé i slunečné. Po lidském těle, jsme 
se zaměřili na zvířata v lesích a ptáky. Poznávali jsme různé druhy zvěře i 
ptáků, povídali si o tom, jak se jim v zimě žije, zda mají dostatek potravy a jak 
jim můžeme pomoci my lidé. Děti se také učily poznávat různé zvířecí stopy – 
ve školce na obrázku i venku ve sněhu. A abychom si o pomoci zvířátkům jen 
nepovídali, rozhodli jsme se také trochu přičinit. Děti přinesly jablíčka, mrkev, 
tvrdé pečivo, ve školce jsme měli od podzimu nasbírané kaštany, žaludy a 
oříšky a s tím vším jsme vyrazili do lesa ke krmelci. Děti měly velkou radost a 
snad to také potěšilo i zvířátka. 

 
A teď máme s dětmi ještě jednu zprávu pro všechny neohleduplné pejskaře! 
Opravdu nás ve školce i venku baví všemožné překážkové dráhy, ale 
překážková dráha na procházce přes neuklizená “hovínka“ příliš zábavná 
není. V posledních týdnech jsou totiž cesty, chodníky a nyní bohužel už i 
obecní dětské hřiště jich plné. Prosíme tedy, abyste si po svých psích 
miláčcích uklízeli, opravdu to není nic pěkného! Děkujeme. 
Z lednových a únorových zpráviček je to prozatím vše, a tak se loučím a za 
děti i zaměstnance přeji krásné zimní dny plné pohody a zdraví, 

Petra Škodáková, učitelka MŠ Běleč 
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Z dění v obci 
 

Tříkrálová sbírka 2023 
Po dvouleté covidové pauze se letos mezi 1.1.- 15. 1. 2023 rozeběhly do ulic 
v 10 obcích našeho regionu týmy Tří králů. Akci předcházely obavy ze 
zahořklosti občanů, vyčerpanosti z tíživých dopadů pandemie i války na 
Ukrajině. Ovšem naši malí koledníci, kteří přicházejí do našich domovů 
s požehnáním a přáním všeho dobrého v novém roce, se navrátili plni 
pozitivních dojmů z příjemných setkání, štědrosti, vlídných přijetí, častokrát 
provázených slzami i dojetím. Zvláště senioři a lidé osamělí, kteří jsou touto 
dobou zvláště zkoušeni, vítali Tři krále obzvláště srdečně. Na tomto místě 
bych si dovolila použít slova arcibiskupa Jana Graubnera, který říká, že 
koledujeme nejen proto, aby se pomohlo potřebným, ale také proto, aby se 
mnoha lidem dala příležitost udělat něco pro druhé. Zralý člověk žije pro 
druhé. Když dělá druhé šťastným, sám se stává šťastným. V Bělči kasičky 
obsahovaly 22 054 Kč a za celý region odešleme na konto Tříkrálové sbírky 
144 413 Kč. Právem tedy můžeme být hrdi na spoluúčast v tomto velkém 
díle. Část vykoledovaných peněz předáme handicapované dívce ze Sýkořice a 
také neziskové organizaci Důstojný odchod, která poskytuje mobilní paliativní 
péči a poskytuje poradenské služby v oblasti péče o nevyléčitelně nemocné. 
Za všechny, kterým Vaše finanční dary pomohou upřímně děkuji koledujícím 
týmům i všem spolupracujícím osobám 

Monika Cyrusová, místní koordinátor sbírky 
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MAŠKARNÍ 
V sobotu 4. 2. 2023 uspořádal SK Běleč a OÚ Běleč dětské maškarní. Účast 
byla hojná. Ve 14 hodin se v kulturním domě sešla spousta krásných masek. 
Odpoledne bylo vyplněno hudbou, tancem a soutěžemi.  
V závěru byly vybrány tři nejhezčí masky. Porota měla výběr těžký, protože 
všechny masky byly hezké a zajímavé. Nakonec se podařilo porotě shodnout 
na prvních třech místech, která byla oceněna sladkými dorty. 
Všichni se dobře bavili a to je důležité. Příští rok se na vás na maškarním 
opět těšíme. 
 
Chtěla bych poděkovat všem, kteří věnovali svůj volný čas tomu, abychom 
maškarní mohli zrealizovat, dále těm, kteří se postarali o následný úklid sálu. 

Petra Vosyková 
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Informace 
 

Podpora MAS Mezi Hrady má mnoho směrů! 
Spolek MAS Mezi Hrady již s několikaletou tradicí spouští i v letošním roce 
organizaci příměstských táborů, spolupořádá mezinárodní workcamp v 
Hýskově, i opětovně finančně podpoří další desítku společenských, 
sportovních a kulturních akcí pořádaných na území MAS. Sledovat webové 
stránky www.mezihrady.cz a facebook.com/MeziHrady se vyplatí!  

 
 
Svou pomocnou ruku MAS nově nabízí nízkopříjmovým domácnostem ve věci 
získání dotace z programu Nová zelená úsporám light (NZÚL), který byl 
spuštěn 9.1.2023. MAS Mezi Hrady se za jeden měsíc od otevření programu 
NZÚL podařilo podat bezmála 50 žádostí o dotaci, přičemž v některých 
případech již žadatelé přijali dotační prostředky na bankovní účet a mohou 
tak započít práce na zateplení svých domovů nebo vyměnit okna či dveře. 
Jelikož je o dotaci velký zájem, navýšilo ministerstvo životního prostředí 
finanční prostředky, aby pomohlo co nejvíce ohroženým domácnostem. 
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Splňujete-li podmínky oprávněného žadatele, neváhejte a obraťte se na MAS 
Mezi Hrady, která Vás celým procesem získání dotace provede ZDARMA. 
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Názory občanů Bělče 
(Zde uvádíme s vědomím zastupitelstva příspěvky občanů Bělče. Příspěvky uvádíme 
v obdrženém znění, bez korektury.) 
 
Dobrý den,  
posílám příspěvek do Kurýra, předem děkuji za jeho otištění. 
Zároveň apeluji též na Vás, jako zástupce občanů, zvažte, zda by se tento 
problém nedal nějakým způsobem řešit. 
  
Vážení spoluobčané ,,pejskaři", 
chci Vás ,,nesběrače" tímto oslovit. Chodím každý den na procházky s dětmi a 
psem, po kterém poctivě sbírám bobky. Vím proto, jak je nepříjemné s sebou 
celou vycházku tento poklad nosit, protože je v naší vesnici málo košů a ty které 
slouží k těmto účelům tu nemáme vůbec.  
I přesto Vás prosím, sbírejte si po svých psích přátelích jejich hovínka, cesty a 
trávníky v naší obci se totiž začínají podobat jednomu velkému psímu 
exkrementu. 
 
Kateřina Hejdová  
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